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PROTOKÓŁ  Nr XXXI/17 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 29 listopada 2017 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

 

Na stan 15 radnych na sesji przy podejmowaniu uchwał obecnych było 15 radnych.  

  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1330  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza – burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater – zastępca burmistrza, 

• Pan Krzysztof Dziadul – sekretarz  gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – Radca Prawny   UM 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Monika Żemojtel – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,   

• Pani Inga Lewicka – kierownik ŚDS „Odnowa” i ŚŚ „Tafla”, 

• Pani Izabela Helman – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pan Zdzisław Czarnecki – p.o. dyrektor ZUKiO w Bobolicach, 

 

Zaproszeni goście:  

•  Sołtysi, 

• Jan Mokrzycki – Radny Rady Powiatu, 

• Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

• Jarosław Bączkowski – Radny Rady Powiatu,    

• Renata Kowalska – Dyrektor SP Bobolice,  

• Dariusz Michalak – Wicedyrektor SP Bobolice, 

• Henryk Kozłowski – Dyrektor PUP Koszalin, 

• Iwona Kot – Chmielewska – referent ds. oświaty.  
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Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas, 

który przywitał wszystkich przybyłych na obrady.  

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 21.09.2017 r. oraz 25.10.2017 r. 

3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

4. Informacja o stanie bezrobocia w Gminie Bobolice w roku 2016 oraz stan na 2017 rok. 

5. Oświata w Gminie Bobolice po wprowadzeniu zmian reformy oświaty. 

6. Informacja o oświadczeniach majątkowych za 2016 rok.  

7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zmian w budżecie gminy na 2017 rok; 

2) zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2017-2030; 

3) obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej za podstawę do obliczenia podatku 

rolnego na terenie Gminy Bobolice; 

4)  ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 

5) opłaty od posiadania psów; 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty targowej; 

7) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego przysługującego członkom ochotniczej 

straży pożarnej gminy Bobolice za udział w działaniu ratowniczym lub szkoleniu 

pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub gminę Bobolice; 

8) wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Bobolice; 

9) przyjęcia rocznego „Programu współpracy Gminy Bobolice z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego  

i o wolontariacie na 2018 rok”; 

10) stwierdzenia przekształcenia z mocy prawa dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza w Bobolicach w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. 

Henryka Sienkiewicza w Bobolicach oraz włączenia Gimnazjum im. Agaty Mróz-

Olszewskiej w Bobolicach do ośmioletniej Szkoły Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza w 

Bobolicach; 

11) stwierdzenia przekształcenia z mocy prawa dotychczasowego Zespołu Szkół w Dargini  

w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Dargini; 

12) stwierdzenia przekształcenia z mocy prawa dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej im. Jana Brzechwy w Kłaninie w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Jana 

Brzechwy w Kłaninie; 
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13) stwierdzenia przekształcenia z mocy prawa dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej w Drzewianach w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Drzewianach; 

14) stwierdzenia przekształcenia z mocy prawa dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej w Kurowie w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Kurowie; 

15) zmiany Uchwały Nr XXV/229/17 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 26 kwietnia 2017 

roku, w sprawie ustalenia na rok 2017 planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę Bobolice oraz maksymalnej 

kwoty dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady 

doskonalenia nauczycieli; 

8. Trybuna sołecka. 

9. Trybuna obywatelska. 

10. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

11. Zakończenie obrad. 

 

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Miejskiej w Bobolicach                          

z dnia 21 września 2017 roku i XXX sesji Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 

25 października 2017 roku.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas stwierdził, że protokół               

z XXIX sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 21 września 2017 roku i 25 

października 2017 roku były wyłożone do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach  

w pokoju nr  24, jak i w dniu dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie 

wniesiono uwag oraz zaproponował przyjęcie protokołu z XXIX i XXX sesji Rady Miejskiej  

w Bobolicach bez odczytywania.  

 

Protokół z XXIX sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

Protokół z XXX sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 15 głosami „za”.  
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Ad. 3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.     
 
Sprawozdanie przedstawiła Burmistrz Mieczysława Brzoza:  

(ostatnia sesja 25.10.2017 r.) 

 

1. Obchody dożynkowe  - Gala Rolników. 

Tegoroczne obchody dożynkowe, w tym roku w zmienionej formie rozpoczęliśmy 23 września br. 

koncelebrowana mszą św. w intencji Rolników i ich Rodzin w Kościele pw. Wniebowzięcia 

Najświętszej Marii Panny w Bobolicach. Kontynuując obchody dożynkowe zaprosiłam naszych 

Rolników na Galę Rolników. Gala była uhonorowaniem Ich trudu i jednocześnie podziękowaniem 

wszystkim Rolnikom za tegoroczne plony. Do udziału w Galu zaprosiłam Przewodniczącego 

Rady Miejskiej i Przewodniczącego Komisji ds. Rolnictwa i członków tej Komisji oraz Radnych, 

Sołtysów, członków Rad Sołeckich, przedstawcieli ZIR i ARiMR z Koszalina.  

Wyróżnienia otrzymali:  

Tytuł „Zasłużony dla rolnictwa”  przyznawany przez Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi: 

Pani Elżbieta Formela z Pomorzan, 

Pani Maria Herman – Sobczak – Bolechowice, 

Pan Bernard Czesnowski – Bobolice, 

Pan Andrzej Lewandowki – Porost. 

 

Tytuł „Bobolice Łany”  przyznawany przez Burmistrza Bobolic za prowadzenie gospodarstwa 

rolnego na terenie gminy powyżej 25 letnie: 

Państwo Teresa i Eugeniusz Basarab – Chociwle. 

 

Tytuł „Aktywnej Kobiety Wiejskiej Gminy Bobolice”  przyznawany przez Burmistrza Bobolic 

otrzymała:  

Pani Halina Stoltman – Radwanki. 

W programie gali wystąpiły: ZESPÓŁ ZIEMIA BOBOLICKA – z Bobolic, ZESPÓŁ 

FLORIANKI – z Kłanina oraz ZESPÓŁ DRZEWIANIANKI z Drzewian. Zabawę taneczną 

poprowadził Zespół Hals z teatru muzycznego w Gdyni. 

Bardzo udane wydarzenia – rolnicy zadowoleni z tej formy organizacji spotkania z nimi. 

Obecnie toczy się dyskusja nt. formy kolejnych dożynek, będą konsultacje w tym temacie.  
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2. Mieszkanie Plus.  

Informowałam już Państwa o przesłaniu w dniu 27 września kolejnych dokumentów do Banku 

Gospodarstwa Krajowego Nieruchomości z siedzibą w Warszawie celem naszego potwierdzenia 

gotowości do jak najszybszej realizacji projektu w ramach Programu Mieszkanie Plus 

(prawomocna decyzja o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego, warunki przyłączenia 

do sieci: gazowej, elektrycznej i wodno-kanalizacyjnej, analiza rynku dot. cen nieruchomości 

lokalowych w mieście i na terenach wiejskich gminy).  

Zadeklarowaliśmy, że wszelkie niezbędne media (gaz, energię, sieć wodno-kanalizacyjną) 

doprowadzimy do granicy działki, którą przekażemy aportem na potrzeby realizacji Programu. 

Poinformowaliśmy BGK Nieruchomości o tym, że w miesiącach lipiec - wrzesień br. 

przeprowadziliśmy ankietyzację mieszkańców gminy Bobolice, celem zdiagnozowania 

faktycznych potrzeb mieszkaniowych w naszej gminie. Dokonaliśmy również analizy 

wniosków składanych na przydział lokalu przez Komisję Mieszkaniową z ostatnich kilku lat 

(2012-2017).  

Czas leciał, a my nie mieliśmy żadnej odpowiedzi. Dlatego też interweniowałam w BGK 

Nieruchomości - po kolejnych moich interwencjach w sprawie realizacji programu w naszej 

gminie programu Mieszkanie plus otrzymaliśmy kolejny już wykaz dokumentów, który należy 

przygotować. Jednym z ważniejszych dokumentów, które na tym etapie są wymagane, jest 

opracowanie wstępnej koncepcji architektonicznej dla terenu proponowanego pod zabudowę 

mieszkalną. Pozostałe to mapy, wypisy, wyrysy i inne. Gromadzimy wymagane dokumenty. 

Oczywiście pracujemy nad tymi dokumentami, ale mam żal, że informacji o dodatkowej 

dokumentacji nie przekazano mi w rozmowie telefonicznej z dnia 1.06.2017r. Gdyby nie moja 

nieustępliwość w uzyskaniu jednak osobistego kontaktu z dyrektorem Inwestycyjnym BGKN 

dalej byśmy czekali, a wiadomo, że mimo dużych środków na ten cel zainteresowanie jst jest duże 

i kto pierwszy zgromadzi niezbędne dokumenty ma większą szansę na zakwalifikowanie się do 

Programu.    

(Działka nr 287 obręb nr 3 Bobolice, pow. 1,5997 ha - ul. Polna naprzeciw firmy PCO GROUP).  

 

3. Wspólne posiedzenie wszystkich komisji Rady Miejskiej w Bobolicach. 

W dniu 23.11.2017 r. na spotkaniu z Radnymi Rdy Miejskiej w Bobolicach zostały omówione 

moje propozycje w zakres wysokości podatków lokalnych na rok 2018. Prezez Spółki p. Marianna 

Przychodni omówiła proponowane przez Spółkę RWiK z Białogardu taryfy dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków od stycznia 2018 roku. 
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4. Przebudowa rynku miejskiego w Bobolicach. 

Prace nad przebudową bobolickiego rynku zostały rozpoczęte w październiku - trwa przesadzanie 

roślinności, którą można odzyskać i posadzić w inne miejsca oraz wycinka drzew i krzewów. 

Wartość całej przebudowy rynku szacujemy na ok. 3 miliony złotych; nadal będziemy śledzić 

i szukać możliwości pozyskania kolejnych dofinsowań. Obecnie brak jest innych form 

dofinansowania. 

Na dzień dzisiejszy projektanci (Pracownia Architektoniczna ABSYDA ze Szczecinka) pracują 

nad dokumentacją wykonawczą, która stanowić będzie podstawę szczegółowej wyceny robót. 

Roboty budowlane zamierzamy realizować etapowo. W tym roku ogłosimy dwa postępowania 

przetargowe na wybór wykonawców lub jednego wykonawcy do realizacji robót.  

5. Roboty drogowe - drogi, chodniki. 

 

a. Budowa chodnika na ul. Spokojnej w Bobolicach. 

Długość - 185 mb. Wartość wykonanych robót kosztorysowa - 53.794,52 zł brutto. Roboty 

realizuje ZUKiO Bobolice. 

 

b. Budowa chodnika Bobolice - Chociwle.  

W pasie drogowym drogi wojewódzkiej nr 205 trwają prace końcowe (porządkowe) związane  

z budową chodnika na odcinku Bobolice – Chociwle. Zadanie finansowane jest z budżetu ZZDW 

w Koszalinie a wykonawcą jest firma DROGOTEX. Gmina na to zadanie przekazała 

dokumentację projektową, którą na podstawie zawartej umowy darowizny wykonała firma 

DROGOTEX. Długość wybudowanego chodnika - 841 mb. Wartość całości zadania - 240.000,00 

zł brutto. 

 

c. Budowa chodnika w miejscowości Stare Borne.  

Trwają roboty związane z budową chodnika we wsi Stare Borne. Zadanie finansowane jest  

w całości z budżetu Gminy, a wykonawcą robót jest ZUKiO Bobolice. Długości - 205 mb. 

Wartość kosztorysowa robót - 36.000,00 zł brutto. 

 

d. Remont chodnika w Cybulinie. 

Zakończono roboty związane z remontem chodnika we wsi Cybulino, odcinek ok. 200 mb. 

Zadanie było realizowane na zasadzie współpracy Gminy z Powiatowym Zarządem Dróg w 

Koszalinie. Materiał (kostka polbruk i obrzeża) przekazał PZD a roboty wykonuje i nadzoruje 
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ZUKiO. ZUKiO realizuje przedłużenie tego chodnika w drodze gminnej na odcinku ok. 50 mb. 

Razem powstanie chodnik o długości 257 mb. 

Wartość kosztorysowa całego zadnia: 69.034,32 zł brutto. 

 

Łącznie wartość powyższych inwestycji w infrastrukturę drogową (chodniki) w ostatnim 

okresie - 398.828,84 zł. Całościowo zostanie wykonane 1.488 mb.  

 

6. 16 listopada br. Spotkanie z mieszkańcami ul. Pocztowej w sprawie uciążliwości 

związanych z funkcjonującym na ul. Pocztowej - skupem  złomu.  

 

Bardzo bliskie sąsiedztwo skup złomu powoduje wielkie niezadowolenie mieszkańców głównie ze 

względu na hałas, drgania, spaliny.  Systematycznie od 2015 roku napływały do mnie jako 

burmistrza liczne skargi mieszkańców podnoszące głownie hałas i silne drgania powodowane 

pracą sprzętu.  

W sprawie tej były liczne kontrole WIOŚ-u, Starosty Koszalińskiego, wydział ochrony 

środowiska, kontrole Sanepidu, PIP, SM i pracownika Gminy ds. komunalnych i ochrony 

środowiska. Niewiele to dało. Zorganizowane zostało spotkanie z mieszkańcami ul. Pocztowej 

oraz przedstawicielami instytucji tj. WIOŚ-u, Starosty i Gminy w dniu 16 listopada br. Temat 

został przedyskutowany, jest to złe miejsce na skup przy takim rozszerzeniu zakresu zadań jakie  

obecnej chwili wykonuje skup. Kiedy skup rozpoczynał w 2013 roku swoją działalność było to 

bardziej spokojnie, obecnie złomu jest bardzo dużo, wjeżdża sprzęt, który nie powinien wjeżdżać 

o większej masie. Obecnie trwają rozmowy z właścicielem dotyczące zaproponowania innej 

lokalizacji na Strefie Aktywności Gospodarczej. W SAG jest wyznaczone miejsce pod tego typu 

uciążliwą działalność. Właściciel skupu złomu oznajmił, że wystąpi do Gminy z wnioskiem  

o przeniesienie uciążliwości związanej ze złomem na SAG. Do dnia dzisiejszego wniosek nie 

wpłynął chociaż miało to być wcześniej zrobione.  

Ostatecznie zostało przez gminę wszczęte postępowanie o unieważnienie decyzji środowiskowej  

z 2013 roku.  

 
7. Przetargi: 

 
a. „Dostawa wraz z transportem miału węglowego w ilości do 80 ton dla Zakładu Usług 
Komunalnych i Oświatowych w Bobolicach”. 
 
Jest to zamówienie poniżej 30 tys. euro – zapytanie przesłano drogą elektroniczną do 

Wykonawców, do 26.10.2017 r. wpłynęły 3 oferty. Na realizację niniejszego zamówienia została 

wybrana oferta złożona przez: PHU „PIK” Patrycjusz Wrona, ul. Bobolicka 2, 76 – 010 Polanów. 



 8 

Cena brutto za tonę - 545,46 zł. Jest to bardzo duża zwyżka ceny, niezależna od nas, wynikająca  

z aktualnej niekorzystnej dla odbiorców miału węglowego sytuacji na rynku, która może mieć 

wpływ na stawki za ogrzewanie w kolejnym okresie grzewczym. 

 

b. Opracowanie kompletnego studium wykonalności, wniosku i załączników do wniosku 

o dofinansowanie dla projektu „Uzbrojenie części strefy inwestycyjnej  

w Bobolicach, objętej patronatem SSSE - etap I”. 

Postępowanie zostało ogłoszone na stronie internetowej gminy w dniu 16.11.2017 r. Termin 

składania ofert - 24.11.2017 r. Wpłynęły 13 ofert. Rozbieżność cenowa bardzo duża: od 

3.640,080 zł do 55.350,00 zł. Postępowanie jest w toku, dokonujemy wyboru najkorzystniejszej 

oferty.  

Termin wykonania umowy: do 30 dni kalendarzowych od dnia podpisania umowy. 

 

8. Przychodnia lekarska "Amelia" w Bobolicach, ul. Reymonta 2, 

Przychodnia lekarska „ASKLEPIOS” w Bobolicach, Plac Zwycięstwa 

Obecnie przyjmuje również lekarz medycyny sportowej a od 1 stycznia 2018 r. w ramach 

kontraktu z NFZ-em bedzie przyjmować ginekolog pani doktor Kopaczyk. Na te potrzeby 

właściciel przychodni Pan Piotr Burgieł bierze w lising USG o wartości 100 tys.  

Ponadto zgodnie z informacją otrzymaną od przychodnia Asklepios od 5 grudnia br. w przychodni 

tej będzie zatrudniony lekarz pediatra. Przyjęcia dwa dni w tygodniu:  wtorki i czwartki w godz. 

od 14.30 do 18.00. Co mnie bardzo cieszy, okazuje się, ze jednak można jeśli pojawia się 

konkurencja. Tyle lat czekaliśmy na pediatrę w Asklepiosie i nie było szansy, a teraz jest. Mamy 

wiec dwóch pediatrów do wyboru, w „Amelii” pediatra pracuje w dniach: wtorki 8.00 – 12.00  

i piątki 15.35 – 18.00.  

PEDIATRZY :  
WTORKI –    8.00 do 12.00 – Amelia 
                        14.30 do 18.00 Asklepios 
CZWARTKI - 14.30 do 18.00  - Asklepios 
PIĄTKI          - 15.35  do 18.00 Amelia 

 
9. Działania Straży Miejskiej w Bobolicach. 

Straż Miejska w Bobolicach prowadziła ponad 40 kontroli na terenie miasta Bobolice i gminy 

(m. Świelino, Kłanino, Chmielno) ze szczególną uwagą czy w domowych piecach nie są  

wypalane szkodliwe odpady. Były przede wszystkim pouczenia w tym zakresie i jeden mandat. 
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10. Obchody odzyskania przez Polskę niepodległości - 11.11.2017 r. 

11 listopada br. (sobota) uroczyście obchodziliśmy w Gminie Bobolice święto odzyskania 

niepodległości. Każdy mógł tego dnia znaleźć coś dla siebie. W Miejsko - Gminnym Ośrodku 

Kultury w Bobolicach uczestniczyliśmy w koncercie TRIO “La Rocha” pt. „Patriotyzm w sercu  

i piosence”. Uczestnicy otrzymali śpiewniki z utworami piosenek patriotycznych i wspólnie przy 

akompaniamencie wiolonczeli, klarnetu i altówki śpiewali takie utwory jak „Pierwsza Brygada”, 

„O mój rozmarynie”, „Przybyli Ułani” i inne. Po koncercie można było zwiedzić wystawę 

„Droga do niepodległości”, którą organizowało Muzeum Regionalne w Bobolicach. Tego dnia 

nasze muzeum odwiedziło ponad 90 osób. Na rynku miejskim odbył się pokaz sprzętu 

wojskowego 34. Chojnickiego Batalionu Radiotechnicznego oraz sprzętu jednostek OSP 

Bobolice i Kłanino. Pomimo niesprzyjającej aury pogodowej wystawę odwiedziło wielu 

mieszkańców. Wojsko z Darżewa przygotowało laserowe stanowisko strzeleckie i można było 

postrzelać oraz obejrzeć nowoczesny radar wojskowy o zasięgu 240 km. Na zakończenie 

uroczystych obchodów święta niepodległości została odprawiona w Kościele pw. Parafio 

Wniebowzięcia Najświętszej Maryi Panny w Bobolicach uroczysta Msza Święta za Ojczyznę. 

We mszy uczestniczyło bardzo mało osób.  

11. Gminny Dzień Seniora. 

24 października br. w Hali widowiskowo – sportowej w Bobolicach odbył się Gminny Dzień 

Seniora pt. „Ciesz się życiem seniorze!” połączony z inauguracją roku akademickiego BUTW. 

Gościliśmy prof. nadzw. dr hab. Michała Polaka i dr Marka Górkę z Politechniki Koszalińskiej. 

Dziekan Michał Polak podkreślił w swoim przemówieniu, jak ważna jest współpraca między 

Politechniką a BUTW-em. Nie zabrakło tradycyjnego „Gaudeamus” i złożenia ślubowania przez 

jednego nowego słuchacza BUTW. W części artystycznej zaprezentował się zespół Ziemia 

Bobolicka oraz seniorek z Bobolickiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku. W trakcie trwania 

imprezy można było skorzystać ze „strefy zdrowia”, gdzie ratownicy medyczni mierzyli 

ciśnienie, poziom cukru we krwi. Odbyły się warsztaty z zakresu profilaktyki oraz promocji 

zdrowia z Ratownictwem SEMED. Współorganizatorem Dnia Seniora było Stowarzyszenie 

CIES w ramach zadania publicznego "Seniorzy w działaniu" współfinansowanego z budżetu 

Województwa Zachodniopomorskiego. Można było również podziwiać wystawę prac 

uczestników Środowiskowego Domu Samopomocy Odnowa w Bobolicach, zrealizowaną  

w ramach projektu „Poznajemy się Od Nowa...” współfinansowanego ze środków Urzędu 

Marszałkowskiego Województwa Zachodniopomorskiego – Program SPOŁECZNIK. Projekt pt. 

„Ciesz się życiem seniorze!” Współfinansowany był ze środków Ministerstwa Rodziny, Pracy  

i Polityki Społecznej w ramach Programu na rzecz Aktywności Społecznej Osób Starszych na 
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lata 2014 – 2020 – edycja 2017, realizowany przez Stowarzyszenie Wspierania Inicjatyw 

Społecznych w Bobolicach. 

11. Wybrane uroczystości, imprezy i szkolenia odbywające się na terenie gminy  

i powiatu koszalińskiego, które współorganizowali lub byli uczestnikami przedstawiciele 

bobolickiego samorządu. 

a. 20 – lecie powstania w Bobolicach Stowarzyszenia Klubu Abstynenta "Przymierze". 

Uroczystości jubileuszu zostały zainaugurowane w dniu 18.11.2017 r. mszą świętą w bobolickim 

kościele. Dalsze uroczystości odbyły się na sali sportowej SP w Bobolicach przy ul. Szkolnej. 

Sobotnia uroczystość zgromadziła bardzo wielu gości. Byłam na niej obecna razem  

z przewodniczącym Rady - Markiem Golasem składając w imieniu nas wszystkich życzenia  

i gratulacje.  

b. Międzynarodowy Dzień Tolerancji w "Odnowie" 

Międzynarodowy Dzień Tolerancji to zadanie realizowane w ramach projektu „Poznajemy się Od 

Nowa”. Dni otwarte Środowiskowego Domu Samopomocy „Odnowa” dofinansowane były ze 

środków Urzędu Marszałkowskiego Województwa Zachodniopomorskiego w ramach Programu 

SPOŁECZNIK. Wspólne warsztaty artystyczne miały na celu integrację różnych pokoleń uczyły 

współpracy, wzajemnej tolerancji i szacunku dla „inności”. Czas spędzony z Seniorami, Uczniami 

Szkoły Podstawowej był doskonałą okazją nie tylko do przyjemnego, ale również do aktywnego 

udziału w warsztatach. Powstałe podczas spotkania prace można podziwiać na wystawie 

zorganizowanej w SP im. H. Sienkiewicza w Bobolicach.  

c. Uroczystość ślubowania w SP Kłanino. 

10 listopada br. w Szkole Podstawowej im. Jana Brzechwy w Kłaninie odbył się uroczystości  

z okazji ślubowania pierwszoklasistów. W uroczystości uczestniczył mój zastępca. 

 

12. Komunikaty, informacje, zaproszenia.   

a) Przypomnienie kierowane dla Państwa Sołtysów – do 15 grudnia obowiązkowo  muszą 

wpłynąć do urzędu  wszystkie faktury dotyczące wydatkowania środków z odpisu sołeckiego. 

Bardzo proszę o tym pamiętać i dotrzymać terminu.  

b) Jarmark Bożonarodzeniowy 2017 r. 
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Zapraszamy wszystkich, w tym przedstawicieli świetlic oraz rękodzielników oraz wystawców do 

zgłaszania swoich stoisk wystawienniczych na tegoroczny Kiermasz Bożonarodzeniowy oraz 

zakupów. Jarmark odbędzie się 18 grudnia 2017 r. (poniedziałek) na Rynku Miejskim (Plac 

Zwycięstwa) w Bobolicach od godz. 13.00 do 16.00. 

 

c) Konkurs na logo Gminy Bobolice z okazji 100-lecia odzyskania przez Polskę 

niepodległości. 

Celem konkursu było stworzenie gminnego loga graficznego nawiązującego tematycznie do 

obchodów w przyszłym roku 100 - lecia niepodległości Polski. Logo będzie wykorzystywane, 

jako znak graficzny do celów: identyfikacyjnych, popularyzatorskich, reklamowych, 

korespondencyjnych. Termin nadsyłania prac upłynął w dniu 14.11 br. Najwyżej oceniono 

propozycję przesłaną przez p. Gerdę Samoił - Kowalską, która otrzyma główną nagrodę  

w wysokości 500,00 zł.  

 

d) Rajd - Zachodniopomorskie Challenge 4 x 4 – Epoka Lodowcowa. 

Jest to impreza jednodniowa - 16.12.2017 r. o charakterze przeprawowym dla 

samochodów/pojazdów z napędem 4x4. Starty odbywają się w 5 klasach. 8.00 - otwarcie biura 

/rejestracja (Drzewiany), 9.00 - odprawa dla zawodników, 9.30 - Start wszystkich klas, 16.30-

17.00 Meta wszystkich klas, 19.00 - ogłoszenie wyników i kolacja. 

 

e) Sztuka więzienna - wystawa w Muzeum Regionalnym w Bobolicach.  

Do końca listopada muzeum prezentuje wystawę sztuki więziennej - ekspozycja składa się z 

ponad 70 prac o różnorodnej tematyce, należących do różnych dziedzin sztuk plastycznych (m. 

in. rysunek, malarstwo, rzeźba, metaloplastyka). Wśród nich można również zobaczyć starannie 

wykonane makiety słynnych budowli zbudowane z tysięcy zapałek. Czas jesienny to idealna 

okazja na spacer po salach wystawowych naszego muzeum - serdecznie zapraszam. Wystawa 

czynna do 30 listopada (w godz. 9.00 – 16.00) w sali wystawowej MGOK przy pl. Zwycięstwa 

5. Wstęp wolny. 

 

f) Nasza Biblioteka zdobyła nagrodę II stopnia - 50 książek - w konkursie Kinder Mleczna 

Kanapka ,,Przerwa na wspólne czytanie". Dziękujemy wszystkim, którzy przyczynili się do tego 

sukcesu i głosowali. 

 

g) lista obecności dla sołtysów zostanie udostępniona do podpisania dopiero na koniec sesji ze 

względu na niską frekwencję na sesji po przerwie.  
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Ad. 4. Informacja o stanie bezrobocia w Gminie Bobolice w roku 2016 oraz 

stan na 2017 rok.  

Informacje przedstawił Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Koszalinie Henryka 

Kozłowskiego. Dyrektor przedstawił informacje w formie prezentacji, która stanowi załącznik 

do protokołu.  

Burmistrz Mieczysława Brzoza zapytała czy jest jakaś specyfika osób bezrobotnych z gm. 

Bobolice, na co moglibyśmy zwrócić większą uwagę, czy cos nas wyróżnia.  

Dyrektor PUP powiedział, że część osób nie jest zainteresowana pracą, nie korzystają z ofert co 

powoduje, że są wykreślani z ewidencji. Kierownik zamiejscowego PUP w Bobolicach Andrzej 

Kaczanowicz jest bardzo zaangażowany w to co robi, ściąga oferty pracy z innych gmin, 

pożyteczny w wsparcie pracodawców, tłumaczy, organizuje – starania te są doceniane przez 

Dyrektora H. Kozłowskiego – natomiast ta druga strona czyli osoby bezrobotne, nie zawsze chce 

współpracować. W ostatnim czasie jest dość duża współpraca z firmą z Polanowa MACED, 

gdzie nawet organizowany jest transport dla chętnych podjęcia pracy.  

 

Radny Aleksander Maksymiuk zapytał czy osoba dojeżdżająca do pracy z Bobolic do Starych 

Bielic, absolwent Politechniki Koszalińskiej może starać się o zwrot kosztów przejazdu do 

pracy? 

Dyrektor PUP powiedział, że warunkiem jest to, że została skierowana do pracy przez Urząd 

Pracy.  

 

Ad. 5. Oświata w Gminie Bobolice po wprowadzeniu zmian reformy oświaty.   

Głos zabrała Burmistrz Mieczysława Brzoza mówiąc, że dokona wprowadzenia w tematykę 

mówiąc ogólnie o zmianach, które dotyczą całej gminy. Natomiast następnie głos zabierze 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bobolicach Renata Kowalska, która przedstawi informacje  

z punktu widzenia swojej placówki ponieważ jest to szkoła największa w Gminie i tu mają 

miejsca takie sytuacje gdzie nie powtarzają się w innych szkołach. To o czym będzie mówiła 

Pani Dyrektor dotyczy Szkoły Podstawowej w Bobolicach.  

Reforma systemu oświaty z 2017 roku rozpoczęła się w Polsce z dniem 1 września 2017 roku.  

W roku szkolnym 2016/2017 weszły w życie zmiany przygotowujące reformę oświaty, a między 

innymi: 

- zniesienie obowiązku szkolnego dla 6-latków, 

- likwidacja sprawdzianu dla szóstoklasistów.  

Z pierwszym dniem roku szkolnego 2017/2018 zostały powołane 8-letnie szkoły podstawowe. 

Nie przeprowadza się rekrutacji do klas pierwszych dotychczasowego gimnazjum .  31 sierpnia 

2019 roku będzie ostatnim dniem funkcjonowania tych szkół w ustroju szkolnym.  
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Reforma została przeprowadzana na podstawie ustawy z dnia 14 grudnia 2016 roku – Prawo 

oświatowe i ustawy z dnia 14 grudnia 2016 roku – Przepisy wprowadzające ustawę – Prawo 

oświatowe. Ustawy zostały podpisane przez prezydenta Andrzeja Dudę dnia 9 stycznia 2017 

roku i opublikowane w Dzienniku Ustaw 11 stycznia 2017 roku.  

 Nowa docelowa struktura szkół obejmuje: 

- ośmioletnią szkołę podstawową, 

- czteroletnie liceum ogólnokształcące, 

- pięcioletnie technikum, 

- trzyletnią szkołę branżową I stopnia, 

- dwuletnią szkołę branżową II stopnia. 

 Gmina Bobolice do dnia wejścia w życie reformy oświaty była organem prowadzącym 

dla siedmiu placówek: 

- przedszkola, 

- czterech sześcioletnich szkół podstawowych, 

- gimnazjum 

- zespołu szkół, w którego skład wchodziła sześcioletnia szkoła podstawowa i gimnazjum.  

 Z dniem pierwszego września bieżącego roku, po wprowadzeniu zmian ustawowych, 

Gmina Bobolice jest organem prowadzącym dla przedszkola i pięciu ośmioletnich szkół 

podstawowych. Wszystkie sześcioletnie szkoły podstawowe zostały przekształcone z mocy 

prawa w ośmioletnie szkoły podstawowe. Zgodnie z wdrażaną reformą oświaty Gimnazjum 

im. Agaty Mróz- Olszewskiej zostało włączone do przekształconej z mocy prawa ośmioletniej 

Szkoły Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza w Bobolicach. Zespół Szkół w Dargini uległ 

przekształceniu z mocy prawa w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Dargini. 

 Łącznie w Szkołach Podstawowych i w Przedszkolu w Bobolicach zatrudnionych jest 

127 pracowników pedagogicznych, co stanowi 107,95 etatów. Grono pracowników administracji 

i obsługi stanowi łącznie 72 osoby, co daje razem 68,5 etatów. Wśród zatrudnionych 

pracowników administracji i obsługi jest 8 pracowników zatrudnionych ze współfinansowaniem 

PUP. 

 Przedszkole w Bobolicach liczy w chwili obecnej 167 wychowanków, z czego 57 to 6-

latki. 

 Do szkół podstawowych uczęszcza obecnie 782 uczniów w oddziałach od "0" do III 

gimnazjum. 

I tak kolejno do Szkoły Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza w Bobolicach uczęszcza 536 

uczniów,  

w tym 399 uczniów w klasach I-VII, 

 a w oddziałach gimnazjalnych 137. 
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W Szkole Podstawowej w Dargini uczy się łącznie 127 uczniów,  

w tym w oddziale "0"- 20 (6-latki=12, 5-latki=8),  

w klasach I-VII- 83,  

zaś w oddziałach gimnazjalnych 14. 

Do Szkoły Podstawowej im. Jana Brzechwy w Kłaninie uczęszcza 67 uczniów, 

13 w oddziale "0" w tym 6-latki= 3, 

5 latki=7, 

4-latki=3,  

i 54 w klasach I-VII. 

W Szkole Podstawowej w Drzewianach naukę kontynuuje  52 uczniów-  

10 w oddziale "0" (6latki=3,   5latki=3,   4latki=4),  

i 42 w klasach I-VII. 

W Szkole Podstawowej w Kurowie obecnie uczy się 36 uczniów z czego 10 to 

wychowankowie oddziału "0".  

6-latkow= 4 

5-latkow=4 

4-latkow= 2 

 W związku ze zmianami wprowadzonymi zgodnie z założeniami reformy oświaty 

zwiększyła się ogólna liczba godzin w placówkach o 337 godzin tygodniowo. 

 W szkole Podstawowej w Kurowie w związku z uruchomieniem oddziału zero i klasy I-

wszej zwiększyła się liczba godzin nauczania o 35 godzin w tygodniu. Oddział "0" liczy 10-ciu 

wychowanków, klasa I to 2 uczniów. Z początkiem roku szkolnego 2017/2018 nie została  

w Szkole Podstawowej w Kurowie utworzona klasa VII. Rodzice wszystkich uczniów tego 

oddziału przenieśli swoje dzieci do szkoły Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza 

w Bobolicach. 

Od dnia 6 listopada 2017 roku nie istnieje również w tej placówce klasa II. 

Najliczniejsza jest klasa III, w której uczy sie 10-ciu uczniów. 

Klasa IV i V liczy po 3 uczniów, 

zaś w klasie VI jest 8-miu uczniów. 

 22 listopada 2017 roku wpłynął do Gminy wniosek Pani Dyrektor Grażyny Sikorskiej  

o przejście na emeryturę.  Pani Dyrektor wykorzystuje prawo, które ma i z dniem 1 marca 2018 

roku chce skorzystać z tego prawa. Będziemy stali przed wielkim dylematem co dalej ponieważ 

wiadomo, że jak wygląda realizacji programu przy takiej liczbie uczniów. Będą prowadzone 

rozmowy z kuratorem co do tego jakie działania należy podjąć.  

 W związku z reformą od 1 września br. zwiększyła się również ogólna liczba godzin  

w szkole Podstawowej w Drzewianach o 51 godzin i w Szkole Podstawowej im. Jana Brzechwy 
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w Kłaninie o 40 godzin. Zwiększona liczba godzin w tych placówkach spowodowana jest 

utworzeniem zgodnie z reformą oświaty klas siódmych. Wpływ na zwiększenie liczby godzin 

miało również zwiększenie godzin korekcyjno kompensacyjnych i wyrównawczych, a także 

logopedycznych, zwiększone godziny świetlicy. Kolejnym czynnikiem była ustawowa zmiana 

liczby godzin ramowych planach nauczania.   

 W Szkole Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza w Bobolicach liczba godzin 

nauczania również wzrosła, o czym dokładniej opowie za chwilę Pani Dyrektor szkoły Renata 

Kowalska. 

 W związku z wdrażaniem reformy oświaty placówki wykazały braki nauczycieli 

określonych specjalizacji. I tak kolejno w Szkole Podstawowej im. Jana Brzechwy w Kłaninie 

brakuje nauczyciela geografii, w szkole Podstawowej w Drzewianach brakuje nauczyciela 

geografii, fizyki, biologii i chemii, a w Szkole Podstawowej w Kurowie w przyszłym roku 

zabraknie nauczyciela geografii. 

 Koszty jakie ponosi Gmina Bobolice w związku z wdrażaniem reformy oświaty, to na 

chwilę obecną koszty wynagrodzeń dla nauczycieli klas siódmych w Szkole Podstawowej 

w Drzewianach (miesięcznie od września 3.180,00 zł.) i w Szkole Podstawowej im. Jana 

Brzechwy w Kłaninie (2.982,25 zł.). Do miesiąca listopada jest to kwota 18.486,75 zł., 

przewidujemy do końca roku jeszcze 43.135,75 zł. 

 Na 2017 rok została Gminie przydzielona przez Ministra Finansów subwencja 

oświatowa w kwocie 7.794.954,00 zł. 

Gmina otrzymała również dotacje celowe na oświatę o łącznej wartości 308.077,07 zł.  

W tej kwocie wliczona jest: 

- dotacja podręcznikowa- 114.263,07 zł. 

- dotacja na dofinansowanie nowości wydawniczych ( książek niebędących podręcznikami ) do 

bibliotek szkolnych  - 2 480 zł. 

- dotacja na wychowanie przedszkolne - 191 334 zł. 

Razem z Ministerstwa Finansów Gmina otrzymała subwencja+dotacja 8.103.031,00 

Ze środków własnych wydatkowano 3.823.951,00 zł. W tej kwocie 32.380,00 zł. to wydatki na 

stypendia socjalne dla uczniów, 88.326,00 zł., wydano na stypendia motywacyjne dla uczniów, 

240.166,00 zł. na pokrycie wydatków związanych ze świetlicami szkolnymi i pozostałe wydatki 

na utrzymanie szkół. 

 Wydatki na dowozy dzieci do Szkół Podstawowych i Przedszkola na terenie naszej 

gminy to w 2017 roku kwota 270.000,00 zł. Koszty dowozu dzieci niepełnosprawnych do 

placówek to wydatek rzędu 143.450,00 zł. Co łącznie daje kwotę 413.450,00 zł. wydatków na 

dowozy w 2017 roku. 

 Suma wydatków na oświatę zaplanowanych w budżecie, to kwota 11.926.982,07 r. 
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 Nie wnioskowaliśmy o dodatkowe środki z rezerwy subwencji oświatowej (0,4%). 

Mimo zapowiedzi MEN o środkach na dostosowanie szkół do reformy tak nie było. W żadnej  

z możliwych form określonych w rezerwie subwencji oświatowej nie kwalifikowaliśmy się.  

• odprawy dla nauczycieli zwolnionych w związku z reformą oświatową, 

• na wyposażenie w sprzęt, doposażenie świetlic i remonty sanitarne w szkołach: 

a) rozpoczynających kształcenie w zawodach, w których szkoły te nie prowadziły 

kształcenia, 

b) w nowo wybudowanych obiektach, 

c) w zespołach, w których nie istniały szkoły podstawowe, a zostały  przekształcone w 

szkoły podstawowe. 

• dotacje związane z dofinansowaniem kosztów budowy. 

 MEN zapewnia, że rozważa możliwość uwzględnienia w następnych latach w kryteriach 

podziału rezerwy 0,4 % dofinansowania innych zadań w zakresie wdrażania reformy. 

  

JAK BĘDĄ KSZTAŁTOWAŁY SI Ę WYDATKI W  ROKU 2018 NA OŚWIAT Ę.  

Plan subwencji oświatowej na 2018 rok 8.221.782,00 zł, natomiast planujemy wydatki ogółem 

na oświatę w wysokości 12.101.668,00 zł, czyli z budżetu gminy będzie to kwota 3.879.886,00 

zł 

 Wzrosną natomiast wydatki bieżące szkół. 

 I tak kolejno wydatki w  SP w Drzewianach zwiększą się w porównaniu do bieżącego 

roku o kwotę 77.056,07 zł. 

 Również koszt utrzymania SP w Kłaninie będzie większy w roku 2018 o 70.181,67 zł. 

 Wzrost budżetu SP w Dargini  w nadchodzącym roku to kwota rzędu 100.606,94 zł. 

 Szkoła Podstawowa w Bobolicach wygeneruje koszty utrzymania większe niż w roku 

obecnym o 115.243,77 zł. 

 Wydatki bieżące na utrzymanie SP w Kurowie zmniejszą się o kwotę 5.813,69. 

Pani Burmistrz oddała głos Dyrektor SP w Bobolicach, która uzupełni wystąpienie Burmistrza  

i powie o: 

* działaniach jakie były podejmowane celem przygotowania się do reformy oświaty; 

* jak obecnie funkcjonuje placówka; 

* czy występują trudności; 

* funkcjonowanie placówki od 1.09.2017r.  

Głos zabrała Pani Renata Kowalska Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza  

w Bobolicach. Przedstawiła informacje w formie prezentacji, która stanowi załącznik do 

protokołu.    

Nie było pytań do w/w punktu. 
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Radny Rady Powiatu Pan Kamil Jesionowski powiedział, że 25 lat temu opuszczał mury Szkoły 

Podstawowej w Dobrociechach, która analogicznie skupiała uczniów tych wsi, z których 

uczniowie uczęszczają teraz do szkoły w Dargini. Szkoła w Dobrociechach skupiała 223 

uczniów, natomiast obecnie w szkole w Dargini jest 127 uczniów. Pokazuje to obraz jaki mamy 

niż demograficzny.  

 

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę.  

  

Ad. 6. Informacje o oświadczeniach majątkowych za 2016 rok.   

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Bednarczyk odczytał analizę oświadczeń 

majątkowych radnych. Analiza stanowi załącznik do protokołu.  

 

Sekretarz Krzysztof Dziadul odczytał analizę oświadczeń majątkowych składanych 

Burmistrzowi.  

 

Ad. 7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas.  

 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok 

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXI/260/17 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”. 

 

2) w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2017-2030.    

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXI/261/17 została podjęta 14 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw”.     
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3) w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej za podstawę do obliczenia 

podatku rolnego na terenie Gminy Bobolice.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy. Stawki 

podatku rolnego będą utrzymane na poziomie 2017 roku, czyli nie zostaną podwyższone. 

 
Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXI/262/17 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.   

 

4) w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy. 

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXI/263/17 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”     

 

5) w sprawie opłaty od posiadania psów. 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy. 

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXI/264/17 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,    

 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty targowej.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy. 

 

Art. 18 ust. 2, pkt 8 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U.                

z 2017 r. poz. 1875) stanowi, że do wyłącznej właściwości rady gminy należy podejmowanie 

uchwał w sprawach podatków i opłat w granicach określonych w odrębnych ustawach.                  

Z kolei art. 15 ust. 1 ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych             

(Dz. U. z 2017 r. poz. 1785) przewiduje, że rada gminy może wprowadzić opłatę targową. 
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Opłatę targową pobiera się od osób fizycznych, osób prawnych oraz jednostek organizacyjnych 

nieposiadających osobowości prawnej, dokonujących sprzedaży na targowiskach,  

z zastrzeżeniem ust. 2b. Ponadto art. 19 pkt. 1 lit. a ww. ustawy stanowi, że rada gminy,  

w drodze uchwały określa zasady ustalania i poboru oraz terminy płatności i wysokości stawek 

opłaty targowej. 

Górna granica stawki opłaty targowej została określona w Obwieszczeniu Ministra Rozwoju i 

Finansów z dnia 28 lipca 2017 r. w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat 

lokalnych w 2018 roku i wynosi 765,94 zł/dziennie. 

W 2018 roku proponuje się, aby zachować dotychczasową dzienną stawkę opłaty targowej 

dokonywanej z samochodu (uchwała Nr XXI/175/16 Rady Miejskiej w Bobolicach   z dnia 28 

listopada 2016 r. zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty targowej) i jednocześnie wprowadzić jej 

zróżnicowanie w zależności od maksymalnej masy całkowitej pojazdu, tj. dla samochodów  

o maksymalnej masie całkowitej powyżej 2,3 t kwota 30 zł dziennie, natomiast dla samochodów 

o maksymalnej masie całkowitej do 2,3 t kwota 15 zł dziennie. 

Zróżnicowanie opłaty pozwoli na jej naliczanie adekwatnie do prowadzonego zakresu sprzedaży.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXI/265/17 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,    

 

Pani Skarbnik dodała, że nie zostaje podnoszona uchwała w zakresie stawek podatków od 

środków transportowych z racji tego, że stawki podatku od środków transportowych dla 

przedsiębiorców pozostają na poziomie 2017 roku. Uchwała z roku 2016 nadal obowiązuje 

również na 2018 rok.   

 

7) w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego przysługującego członkom 

ochotniczej straży pożarnej gminy Bobolice za udział w działaniu ratowniczym lub 

szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub gminę 

Bobolice.    

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Sekretarz.  

Art. 28 ust. 1 ustawy z dnia 24 sierpnia 1991 r. o ochronie przeciwpożarowej (Dz. U. z 2017 

roku, poz. 736) obliguje radę gminy do ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

członka ochotniczej straży pożarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym lub szkoleniu 

pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub gminę. 

Art. 28 ust. 2 ww. ustawy określa, że wysokość ekwiwalentu, o którym mowa w ust. 1, nie może 
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przekraczać 1/175 przeciętnego wynagrodzenia, ogłoszonego przez Prezesa Głównego Urzędu 

Statystycznego w Monitorze Polskim,  na podstawie art. 20 pkt  2 ustawy z dnia 17 grudnia 1998 

r.   o emeryturach i rentach z Funduszu Ubezpieczeń Społecznych (Dz.U.2017 poz.1383  z późn. 

zm.) przed dniem ustalenia ekwiwalentu, za każdą godzinę udziału w działaniu ratowniczym lub 

szkoleniu pożarniczym.   

Biorąc pod uwagę zagrożenie życia i zdrowia uczestnika działania ratowniczego zasadnym jest 

zróżnicowanie wysokości wypłacanego ekwiwalentu za udział w działaniu ratowniczym                             

i za udział w szkoleniu pożarniczym. 

Komunikat Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego w sprawie przeciętnego wynagrodzenia w 

trzecim kwartale 2017 r. z dnia 10 listopada 2017 r.  (MP 2017 poz. 1012). Na podstawie art. 20 

pkt 2 ustawy z dnia 17 grudnia 1998 r. o emeryturach i rentach z Funduszu Ubezpieczeń 

Społecznych (Dz. U. z 2017 r. poz. 1383, z późn. zm.) ogłasza, że przeciętne miesięczne 

wynagrodzenie w trzecim kwartale 2017 r.  wyniosło 4255,59 zł. W związku z powyższym 

wysokość ekwiwalentu nie może przekraczać kwoty 24,32 zł ( 4255,59/175). 

Do tej pory stawka godzinowa  za udział w działaniu ratowniczym wynosiła 14 zł. Natomiast za 

udział w szkoleniu pożarniczym wypłacano  6 zł za godzinę. 

Przykładowo w Gminie Mielno  ustalono składkę 22zł ,w gminie Manowo 22,80zł, w gminie  

Będzino ustalono maksymalną stawkę 24 zł., a w Gminie Biesiekierz i Świeszyno nie wiele 

mniej, bo 20 zł. za 1 godzinę działań ratowniczych. Natomiast w Gminie Polanów, Sianów 

stawka za 1 godzinę działań ratowniczych wynosi 14 i 16  zł. 

Mając na celu docenienie trudu wkładanego przez naszych strażaków ochotników, zasadnym 

wydaje się przyjęcie stawki w wysokości 18,00 zł za udział w działaniu ratowniczym oraz  8 zł 

za udział  w szkoleniu. 

 
Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXI/266/17 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,    

 

8) w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Bobolice.   

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Sekretarz.  

Państwowe Gospodarstwo Leśne Lasy Państwowe Nadleśnictwo Polanów, zarządzające 

nieruchomościami leśnymi Skarbu Państwa, zwróciło się do Burmistrza Bobolic z wnioskiem                 

o nieodpłatne przekazanie przez Gminę Bobolice na rzecz Nadleśnictwa w drodze darowizny                 

3 działek położonych w obrębie ewidencyjnym Drzewiany, oznaczonych numerami 285, 678 
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oraz 10/1, zajętych pod drogę prowadzącą m.in. do kompleksów leśnych Nadleśnictwa Polanów. 

W uzasadnieniu swojego wniosku Nadleśnictwo Polanów wyjaśnia, że na drodze zlokalizowanej 

na w/w działkach odbywa się ruch kołowy pojazdów wywożących drewno z lasu, oraz że droga 

ta jest strategiczna dla gospodarki leśnej realizowanej w tej części Nadleśnictwa Polanów.                

Na załączonej do uzasadnienia mapie ewidencyjnej działki nr 285, 678 oraz 10/1 położone                 

w obrębie ewidencyjnym Drzewiany zaznaczone zostały kolorem żółtym. 

Droga znajdująca się na działkach wymienionych w niniejszym projekcie uchwały,                

jest drogą wewnętrzną, w związku z czym może być przedmiotem obrotu cywilno – prawnego        

(a więc np. przedmiotem darowizny). Jest to droga wykorzystywana głównie przez Nadleśnictwo 

Polanów w celach przeciwpożarowych oraz gospodarczych, stanowi ponadto dojazd do innych 

nieruchomości, w tym w szczególności do gruntów rolnych.  

Przedmiotowa droga wewnętrzna jest drogą o nawierzchni gruntowej, nie dostosowaną 

do przejazdu ciężkiego sprzętu, wykorzystywanego przez Lasy Państwowe w ramach 

prowadzonej gospodarki leśnej. Taki sposób korzystania z tej drogi wpływa oczywiście                     

na znaczne pogorszenie stanu technicznego drogi, czyniąc ją w skrajnych przypadkach 

nieprzejezdną nie tylko dla pojazdów wywożących drewno z lasu, ale przede wszystkim                   

dla innych użytkowników drogi. W obecnym stanie prawnym Nadleśnictwo Polanów nie może 

ponosić kosztów związanych z przystosowaniem drogi do przejazdów ciężkiego sprzętu, 

ponieważ droga ta nie jest własnością Nadleśnictwa. Przekazanie działek nr 285, 678 oraz 10/1 

umożliwi Nadleśnictwu Polanów wyremontowanie na własny koszt drogi położonej na tych 

działkach, a następnie właściwe jej utrzymanie. Niewątpliwie ułatwi to prowadzenie gospodarki 

leśnej w zakresie pozyskania drewna, a ponadto zasadniczo poprawi warunki korzystania z tej 

drogi przez mieszkańców gminy Bobolice. Dodać należy, że warunki przejścia i przejazdu 

przedmiotową drogą przez właścicieli nieruchomości innych niż stanowiących własność 

Nadleśnictwa Polanów, określone zostaną w notarialnej umowie darowizny w sposób 

gwarantujący tym gruntom dostęp do drogi publicznej. 

Zgodnie z art. 13 ust. 2 i 2a ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 

nieruchomościami nieruchomość może być przedmiotem darowizny dokonywanej między 

Skarbem Państwa a jednostką samorządu terytorialnego, a także między tymi jednostkami,              

przy czym darowizny nieruchomości stanowiącej własności jednostki samorządu terytorialnego 

dokonuje jej organ wykonawczy (wójt, burmistrz, prezydent miasta) za zgodą rady. W umowie 

darowizny określa się cel, na który nieruchomość jest darowana, przy czym w przypadku 

niewykorzystania nieruchomości na ten cel darowizna podlega odwołaniu. 

Mając na uwadze powyższe podjęcie uchwały w przedmiotowej sprawie uznać należy              

za uzasadnione. 
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Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXI/267/17 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,    

 

9) w sprawie przyjęcia rocznego „Programu współpracy Gminy Bobolice z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2018 rok”.   

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Wiceburmistrza Grażyna Wiater.   

„Program współpracy Gminy Bobolice z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2018 

rok” został opracowany w celu sprecyzowania zakresu współdziałania na zasadzie partnerstwa, 

określa reguły współpracy i zakres zadań merytorycznych. Program określa cele, formy, zasady  

i priorytetowe obszary współpracy gminy Bobolice z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami, wysokość środków finansowych przeznaczonych na jego realizację a także 

podmioty odpowiedzialne za realizację programu oraz sposoby oceny jego wykonania.  

Działalność oraz zaangażowanie podmiotów prowadzących działalność pożytku 

publicznego, zaliczonych głównie do trzeciego sektora, w sferze realizacji zadań publicznych 

jest istotą funkcjonowania demokratycznego społeczeństwa obywatelskiego. Organizacje 

pozarządowe działające na terenie gminy Bobolice, realizujące zadania w zakresie różnych 

inicjatyw społecznych są ważnymi partnerami dla samorządu, ponieważ podejmując różne 

inicjatywy działają na rzecz dobra społeczności lokalnej. Współpraca organizacji 

pozarządowych z samorządem terytorialnym stwarza szansę na lepsze zorganizowanie 

wspólnego celu: poprawy jakości życia mieszkańców naszej gminy. 

Uchwalenie programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego jest realizacją obowiązku 

wynikającego z ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. Celem Programu 

jest określenie kierunków działań, zasad, form i płaszczyzn współpracy oraz priorytetów  

i zamierzeń jednostki samorządu terytorialnego na dany rok. Przy opracowywaniu Programu 

wykorzystano doświadczenia wypływające z realizacji analogicznych programów w latach 2005 

- 2017.  

Zgodnie z art. 5a ust. 1 ustawy z dn.24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  

i wolontariacie program zawiera w szczególności: 

1) cel główny i cele szczegółowe programu; 

2) zasady współpracy; 

3) zakres przedmiotowy; 
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4) formy współpracy, o których mowa w art. 5 ust. 2; 

5) priorytetowe zadania publiczne; 

6) okres realizacji programu; 

7) sposób realizacji programu; 

8) wysokość środków planowanych na realizację programu; 

9) sposób oceny realizacji programu; 

10) informację o sposobie tworzenia programu oraz o przebiegu konsultacji; 

11) tryb powoływania i zasady działania komisji konkursowych do opiniowania ofert  

w otwartych konkursach ofert. 

Projekt programu podlegał konsultacjom zgodnie z uchwałą Nr XLIII/396/2010 RADY 

MIEJSKIEJ W BOBOLICACH z dnia 27 sierpnia 2010 r. w sprawie szczegółowego sposobu 

konsultowania z radami działalności pożytku publicznego lub organizacjami pozarządowymi  

i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności 

statutowej tych organizacji. 

W związku z powyższym podjęcie niniejszej Uchwały jest celowe i uzasadnione.  

 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu  Rozwoju przedstawił 

opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXI/268/17 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,   

 

Wiceburmistrz dodała, że taki Program rocznej współpracy przyjmuje również powiat, 

aplikować mogą również nasze organizacje pozarządowe. Kwota, którą przeznaczył powiat na 

ten rok to 1.374.120,88 zł.  

 

10) w sprawie stwierdzenia przekształcenia z mocy prawa dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza w Bobolicach w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową im. Henryka Sienkiewicza w Bobolicach oraz włączenia Gimnazjum im. 

Agaty Mróz – Olszewskiej w Bobolicach do ośmioletniej Szkoły Podstawowej im. Henryka 

Sienkiewicza w Bobolicach.    

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Iwona Kot-Chmielewska referent ds. oświaty.    

Zgodnie z założeniami reformy oświaty, z dniem 1 września 2017 r.  dotychczasowa 

sześcioletnia szkoła podstawowa staje się ośmioletnią szkołą podstawową. Organy stanowiące 

jednostki samorządu terytorialnego  zobowiązane są do stwierdzenia tego przekształcenia 

w drodze uchwały. 
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W związku z powyższym przyjęcie przedstawionego projektu uchwały należy uznać za zasadne. 

 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu  Rozwoju przedstawił 

opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXI/269/17 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,    

 

11) w sprawie stwierdzenia przekształcenia z mocy prawa dotychczasowego Zespołu Szkół 

w Dargini w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Dargini.  

    

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Iwona Kot-Chmielewska referent ds. oświaty.    

Zgodnie z założeniami reformy oświaty, z dniem 1 września 2017 r.  dotychczasowy zespół 

Szkół, w którego skład wchodzi jedynie Szkoła Podstawowa i Gimnazjum staje się ośmioletnią 

szkołą podstawową. Organy stanowiące jednostki samorządu terytorialnego  zobowiązane są do 

stwierdzenia tego przekształcenia w drodze uchwały. 

W związku z powyższym przyjęcie przedstawionego projektu uchwały należy uznać za zasadne. 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu  Rozwoju przedstawił 

opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXI/270/17 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,    

 

12) w sprawie stwierdzenia przekształcenia z mocy prawa dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej im. Jana Brzechwy w Kłaninie w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. 

Jana Brzechwy w Kłaninie.    

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Iwona Kot-Chmielewska referent ds. oświaty.    

Zgodnie z założeniami reformy edukacji, z dniem 1 września 2017 r.  dotychczasowa 

sześcioletnia szkoła podstawowa staje się ośmioletnią szkołą podstawową. Organy stanowiące 

jednostki samorządu terytorialnego  zobowiązane są do stwierdzenia tego przekształcenia 

w drodze uchwały. 

W związku z powyższym przyjęcie przedstawionego projektu uchwały należy uznać za zasadne. 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu  Rozwoju przedstawił 

opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXI/271/17 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,    
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13) w sprawie stwierdzenia przekształcenia z mocy prawa dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej w Drzewianach w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Drzewianach. 

    

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Iwona Kot-Chmielewska referent ds. oświaty.    

Zgodnie z założeniami reformy edukacji, z dniem 1 września 2017 r.  dotychczasowa 

sześcioletnia szkoła podstawowa staje się ośmioletnią szkołą podstawową. Organy stanowiące 

jednostki samorządu terytorialnego  zobowiązane są do stwierdzenia tego przekształcenia 

w drodze uchwały. 

W związku z powyższym przyjęcie przedstawionego projektu uchwały należy uznać za zasadne. 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu  Rozwoju przedstawił 

opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXI/272/17 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,    

 

14) w sprawie stwierdzenia przekształcenia z mocy prawa dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej w Kurowie w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Kurowie.  

    

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Iwona Kot-Chmielewska referent ds. oświaty.    

Zgodnie z założeniami reformy edukacji, z dniem 1 września 2017 r.  dotychczasowa 

sześcioletnia szkoła podstawowa staje się ośmioletnią szkołą podstawową. Organy stanowiące 

jednostki samorządu terytorialnego  zobowiązane są do stwierdzenia tego przekształcenia 

w drodze uchwały. 

W związku z powyższym przyjęcie przedstawionego projektu uchwały należy uznać za zasadne. 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu  Rozwoju przedstawił 

opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXI/273/17 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,    

 

15) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV/229/17 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 26 

kwietnia 2017 roku, w sprawie ustalenia na rok 2017 planu dofinansowania for 

doskonalenia zawodowego nauczycieli placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę 

Bobolice oraz maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez 

szkoły wyższe i zakłady doskonalenia nauczycieli.  
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Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Iwona Kot-Chmielewska referent ds. oświaty 

    

Wprowadzono autopoprawkę w załączniku – błąd pisarski.  

W budżetach organów prowadzących szkoły wyodrębnia się środki na dofinansowanie 

doskonalenia zawodowego nauczycieli z uwzględnienie doradztwa metodycznego, w wysokości 

1% planowanych rocznych środków przeznaczonych na wynagrodzenia osobowe nauczycieli, 

zgodnie z art. 70a ust. ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta Nauczyciela (tekst jedn.: Dz. U.  

z 2017r., poz. 1189, z późn. zm.). W związku z wpłynięciem wniosków o zmianę w podziale 

środków, w planach doskonalenia zawodowego placówek oświatowych, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Bobolice, podjęcie uchwały uznaje się za zasadne. 

 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu  Rozwoju przedstawił 

opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXI/274/17 została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,    

 

Ad. 8. Trybuna sołecka 

W trybunie sołeckiej głos zabrali: 

1.   Pan Tadeusz Strzelczak sołtys sołectwa Głodowa – dojeżdżając do Głodowa, za restauracją 

Kawalec z drogi pierwszej po lewo wypływa woda na drogę nr 169 – stwarza to 

niebezpieczeństwo dla uczęszczający tą drogą.  

      Temat podejmie Dyrektor ZUKiO.  

Następnie Pan sołtys powiedział, że na drogę leśną Przydargiń – Przydargiń – Kolonia 

należałoby przekazać do Nadleśnictwa Bobolice ponieważ tą drogą odbywa się tylko 

wywózka drewna z lasu.  

Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że zajmie się tematem drogi.   

   

 2.  Pani Helena Bubień sołtys sołectwa Chociwle – podziękowała wszystkim, którzy przyczynili 

się do powstania chodnika od Nadleśnictwa do połowy drogi na Chociwle, chodnik jest na 

ukończeniu. Pani sołtys dodała, że mieszkańcy osiedla leśnego zgłaszają, że na chodniku nie 

ma zejścia w stronę osiedla leśnego. Chodnik znajduje się wyżej od jezdni, należałoby 

podjąć starania z Zarządem Dróg Wojewódzkich, w projekcie zejście nie zostało ujęte więc 

firma Drogotex wykonująca chodnik nie ma na to wpływu. Następnie Pani sołtys zgłosiła by 

Gmina wystąpiła do ZDW o ograniczenie prędkości i być może umiejscowienie przejścia 

dla pieszych. 
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    Odpowiedzi udzieliła Burmistrz Mieczysława Brzoza mówiąc, że informacje taką otrzymała 

od mieszkańców, działania są podejmowane.   

   

 

Ad. 9.Trybuna obywatelska 

Głos zabrali: 

1. Pani Izabela Helman Dyrektor Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury  

w Bobolicach – zaprosiła wszystkich zebranych na Kiermasz Bożonarodzeniowy, który 

odbędzie się 18 grudnia 2017 roku w godz. 13.00-16.00 na rynku miejskim w Bobolicach. 

Następnie poprosiła radnych i sołtysów by zachęcili mieszkańców do wystawienia swojego 

rękodzieł np. dekoracji, stroików świątecznych, a także wyrobów garmażeryjnych typu 

ciasta. Zgłoszenia przyjmowane są w MGOK.  

 

Ad. 10. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   

W tym punkcie głos zabrali: 

1. Radny Mariusz Walaszczyk – mieszkańcy miejscowości Jadwiżyn zwrócili się z 

następującymi prośbami tj.: 

a) zamontowanie oświetlenia od byłego OHZ do pierwszych zabudowań w Jadwiżynie – 

pismo w tej sprawie wpłynęło do Burmistrza; 

b) poprawa, naprawienie drogi do Jadwiżyna, droga ta częściowo jest naprawiana przez 

właściciela żwirowni, ale nie nadąża tego wszystkiego naprawiać, występują usterki 

pojazdów. Prośba by odpowiedź do mieszkańców była pisemna.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że jeżeli chodzi o oświetlenie to w momencie 

kiedy nie ma wcześniejszej sieci elektrycznej to nie będzie budowy nowego oświetlenia 

ponieważ jest to bardzo długi odcinek, zagęszczenie budynków jest dopiero na samym 

końcu tej miejscowości. Sprawa zostanie rozpatrzona.  

Natomiast co do stanu drogi to w dniu jutrzejszym Burmistrz z Dyrektorem ZUKiO mają 

objazd w temacie dróg i droga zostanie sprawdzona pod tym kątem. Ubytki zostaną 

naprawione.   

 

2. Radna Małgorzata Sikora – zwróciła się z zapytaniem do Dyrektora ZUKiO czy 

podnośnik już działa by można było ściąć drzewo na parkingu przy ul. Magazynowej.  

Dyrektor ZUKiO powiedział, że podnośnik działa, poinformował, że w dniu dzisiejszym 

rozsyłane są informacje do mieszkańców by nie stawiali samochodów na parkingu bo to 

blokuje ścięcie tego drzewa.   
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3. Radna Bożena Aksiutin – zwróciła uwagę na problem dotyczący miejsc postojowych na 

ulicach Seligera, Matejki, Wyspiańskiego, Plac Zwycięstwa. Obecnie problem się nasila 

odkąd prywatny inwestor rozpoczął budowę na tym placu, który był do tej pory był 

wykorzystywany jako miejsce postojowe. Problem będzie narastał i należałoby przyjrzeć się 

terenowi wokół tych budynków, które z tych miejsc można by wykorzystać właśnie na 

parkingi czy nowe miejsca postojowe. Nie unikniemy tego problemu, Pani radna poprosiła  

o zastanowienie się, wysłaniu pracowników i wykorzystaniu terenu, który znajduje się 

naprzeciwko ZUKiO. Należałoby wykorzystać maksymalnie każde możliwe miejsce by te 

samochody mogły stać.  

Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że nigdy nie rozwiążemy problemu 

parkowania. Szukamy maksymalnie   terenów tam gdzie można to zrobić. Pani Burmistrz 

uważa, że teren, który wskazała Pani radna jest dobrym miejscem na to by zrobić parking 

niewielkimi kosztami. Wstępnie liczona była powierzchnia i udałoby się uzyskać 10 miejsc 

postojowych w tym 1 miejsce dla osób niepełnosprawnych i w tym kierunku trzeba będzie 

pójść na pewno, zostanie zrobione. Natomiast innej możliwości nie ma, wiemy jakie jest 

otoczenie tego terenu 

Radna Zofia Kęcel dodała, że dobrym miejscem na parking byłby plac przy kotłowni  

i sklepie Pana Stępnia. Jest tam bardzo dużo miejsca.  

Pani Burmistrz dodała, że nie możemy w każde wolne miejsce wpychać samochodów, ład  

i porządek urbanistyczny musi zostać zachowany, ale warto przyjrzeć się temu miejscu.   

 

4. Radny Zbigniew Oleksiak – powiedział, że na ul. Ratuszowej został wkopany znak 

zakazu postoju, a jest to tzw. parking kościelny, będzie to bardzo dużą uciążliwością dla 

korzystających z tego miejsca postoju. W ciągu tygodnia nikt nie staje po tej stronie jezdni, 

ale może warto dodać zapis, że nie obowiązuje w niedzielę i święta, ponieważ za chwilę 

Straż Miejska będzie wręczała mandaty mieszkańcom. Następnie Pan radny dodał, żeby 

kontrole spalania w piecach Straż Miejska wykonywała w godzinach nocnych ponieważ 

wtedy jest „totalny smog na osiedlu”. W dalszej wypowiedzi radny zasugerował, że na ulicy 

Kolejowej zalegają zgniłe liście – zapytał czy pracownicy ZUKiO mogą to uprzątnąć ? 

Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że jeżeli chodzi o parking to zostanie 

rozważone by zakaz nie dotyczył świąt i niedziel, ale należy pamiętać, że mamy parking 

przy kościele, a także przy Urzędzie Miejskim, gdzie w dni świąteczne jest zawsze wolny. 

W niedzielę i święta Straż Miejska nie pracuje więc mandatów nie będzie. Stan będzie 

obserwowany. Jeśli chodzi o temat kontroli to godnie z przepisami prawa mamy prawo 

wchodzić na nieruchomości tylko do godziny 22.00, więc absolutnie nie ma mowy by 

wchodzić do mieszkań o późniejszej godzinie. Straż Miejska pracuje do godziny 20.00  
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i w godzinach popołudniowych odbywają się kontrole. Natomiast odnośnie liści Dyrektor 

ZUKiO odpowiedział, że liście zostaną posprzątane z ulicy Kolejowej.    

 

Ad. 11. Zakończenie obrad.  

Pan Marek Golas Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad został 

wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 


